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Utlåtande Rotel II (Dnr KS 2024/914) 

Motion om utveckling av gamla och nya basketplaner 
i Stockholms stad 
 

Motion av Jonas Naddebo (C) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Jan Valeskog 

Sammanfattning av ärendet 

I en motion av Jonas Naddebo (C) väckt i kommunfullmäktige framförs att basket är 
relativt jämställd sport med lika stora andelar flickor och pojkar bland utövarna. 
Vidare är sporten spridd i olika socioekonomiska grupper. Stockholms stad bör bland 
annat mot den här bakgrunden satsa mer på basket och då med fördel i nära dialog 
med föreningar.  

I motionen framförs att flera planer bör kunna rustas upp för att skapa bättre 
förutsättningar för basket i staden. Tre exempel som nämns är Kronobergsparken, S:t 
Eriks gymnasiums skolgård samt basketplanerna vid Åsö gymnasium. Slutligen 
föreslås att fler 3 mot 3-planer anläggs. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden, Kungsholmens 
stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, Kungsholmens basketbollklubb, 
KFUM central och Stockholms basketbollförbund.  

Kungsholmens basketbollklubb har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret konstaterar att basket har god potential att utvecklas och 
lämpar sig särskilt väl som spontanidrott. 

Idrottsnämnden poängterar att man i dialog med basketbollförbundet ska satsa på fler 
streetbasketplaner i samband med basket-EM 2027.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.
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Kungsholmens stadsdelsnämnd har under 2024 rustat upp Kronobergsparkens övre 
basketplan och ska under våren 2025 färdigställa en omfattande renovering av 
Vängåvans lekplats. 

Södermalms stadsdelsnämnd anser att skolgårdar kan vara lämpliga platser för 
basketplaner eftersom en del av dem ligger på avstånd från bostadshus. 

KFUM central är positivt till att anlägga fler 3x3-planer för basket i staden. 

Stockholms basketbollförbund är positivt till att anlägga nya och rusta upp gamla 
basketplaner. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Flickor idrottar i lägre utsträckning än pojkar. Det är på grund av detta flickor är en 
av idrottsnämndens prioriterade målgrupper att arbeta gentemot. En del av arbetet 
inkluderar att bygga anläggningar och ytor som är anpassade efter gruppens önskemål 
och behov. 

Basketen är en av de mer jämställda idrotterna i meningen att könsfördelningen av 
utövarna är jämn. Att iordningställa fler ytor för basket är därför en del i arbetet för 
ett mer jämställt idrottande. 

Staden har projekt igång för flera nya idrottshallar, exempelvis i Akalla, Hagsätra och 
Rågsved. I Rågsved planeras den nya hallen dessutom med trägolv för att vara 
särskilt anpassad till basket och rollerderby. 

Vad gäller utomhusytor planeras för streetbasket bland annat på Stenhagens BP där 
den rödgröna majoriteten initierat ett projekt för en större satsning på platsen. 
Kungsholmens stadsdelsnämnd har också projekt igång för att rusta upp platser för 
basket på just Kungsholmen. 

Inför damernas basket-EM 2027 har staden ett samarbete med Svenska 
basketbollförbundet som bland annat innebär en satsning på streetbasketplaner. I 
samarbetet är ett antal områden prioriterade. Fler ytor för 3x3-basket kommer därför 
att komma på plats framöver. 

Bilaga 

Motion om utveckling av gamla och nya basketplaner i Stockholms stad, dnr KS 
2024/914-1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  
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Stockholm den 18 juni 2025 

Karin Wanngård 
Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Jan Jönsson (L) och Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att kommunstyrelsens tillstyrker motionen  

2. Att därutöver anföra följande 

Det är mycket glädjande att det finns en uttalad vilja från flera förvaltningar och 
nämnder att satsa på basket som är en av Sveriges mest inkluderande och jämställda 
sporter. Samtidigt vill vi lyfta ett antal brister och motsägelser i svaren som visar på 
ett behov av ökad samordning och större ambitioner gällande bättre och fler 
basketplaner i staden. 

Vi uppskattar att idrottsförvaltningen har haft en direkt dialog med Stockholms 
Basketbollförbund och tagit med deras synpunkter vid utformningen av sitt svar på 
motionen. Det visar dels att man tar vår motion på allvar och att man också förstår 
vikten av att involvera idrottslivet för att undvika framtida felsatsningar. Vi förstår att 
alla spontanidrottsytor för basket inte kan uppfylla samtliga tekniska krav när det 
gäller mått, underlag och utformning. Men vi ser ett tydligt behov av att skapa fler 
kvalitativa basketytor i det offentliga rummet, utformade enligt basketförbundets 
riktlinjer. Sådana ytor möjliggör inte bara vardagligt spel utan skapar också 
förutsättningar att arrangera mindre turneringar och evenemang i samverkan med 
stadens föreningsliv. Det kan i sin tur bli en viktig motor för att fler barn och unga 
ska upptäcka basketen och inspireras till ett aktivt och meningsfullt 
fritidsengagemang. 

Det är positivt att staden planerar för fler streetbasketytor, inte minst i prioriterade 
områden som Rinkeby, Tensta och Skärholmen. Samtidigt vill vi understryka att det 
också finns ett behov av streetbasketplaner i innerstaden. Hit söker sig ungdomar från 
hela Stockholm och en satsning där kan bidra till ökad samhörighet, inkludering och 
ökat intresse för sporten i alla delar av staden. Som flera remissinstanser själva lyfter 
är bristen på idrottsytor i innerstan stor och därför måste även dessa områden 
inkluderas i framtida satsningar. 

Vi håller med basketförbundet och KFUM Central om att fler basketplaner bör ha 
fyra 3x3-planer med fyra korgar, vilket är särskilt viktigt för att öka flickors 
deltagande i spontanidrott. Detta är också i linje med stadens egna mål om att 
prioritera flickors och ungas idrottande.  

Södermalms stadsdelsförvaltning är inne på rätt spår när de lyfter skolgårdar som 
lämpliga för basketverksamhet, särskilt då bullerstörningar kan vara en utmaning. Det 
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bekräftar vårt förslag om t.ex. Åsö gymnasium och S:t Eriks gymnasium, där 
byggnaderna inramar planen och bullret minimeras.  

Avslutningsvis är det positivt att staden visar vilja att satsa på basket men vi vill se en 
strategi som inte bara bygger fler planer utan som också bygger dem rätt: med 
korrekta mått, underlag och utformning, i dialog med dem som faktiskt spelar.   
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Ärendet 

Jonas Naddebo (C) har väckt en motion i kommunfullmäktige om utveckling av 
gamla och nya basketplaner. I motionen framförs att basket är relativt jämställd sport 
med lika stora andelar flickor och pojkar bland utövarna. Vidare är sporten spridd i 
olika socioekonomiska grupper. Stockholms stad bör bland annat mot den här 
bakgrunden satsa mer på basket och då med fördel i nära dialog med föreningar.  

I motionen framförs att flera planer bör kunna rustas upp för att skapa bättre 
förutsättningar för basket i staden. Tre exempel som nämns är Kronobergsparken, S:t 
Eriks gymnasiums skolgård samt basketplanerna vid Åsö gymnasium. Slutligen 
föreslås att fler 3x3-planer anläggs. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden, Kungsholmens 
stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, Kungsholmens basketbollklubb, 
KFUM central och Stockholms basketbollförbund.  

Kungsholmens basketbollklubb har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 februari 2025 har i huvudsak 
följande lydelse. 

I kommunfullmäktiges budget 2025 finns ett uppdrag där Idrottsnämnden i samarbete 
med arbetsmarknadsnämnden, kulturnämnden, trafiknämnden, utbildningsnämnden 
och Stockholm Business Region AB samt i samråd med kommunstyrelsen och 
stadens styrgrupp för stora evenemang ska samordna stadens planering av O-Ringen 
år 2027 samt ett eventuellt basket-EM för damer 2027. 

Stadsledningskontoret konstaterar att basket har god potential att utvecklas och 
lämpar sig särskilt väl som spontanidrott. Idrottsnämnden skriver i sitt svar på 
motionen att diskussioner med Svenska Basketbollförbundet pågår angående 
damernas EM 2027. Planen är att satsa på streetbasketplaner i prioriterade områden, 
bland andra Rinkeby, Tensta och Skärholmen, och lågtröskelverksamhet på dessa, 
som lovaktiviteter och spontanspel. Idrottsnämnden menar även att flera basketplaner 
är uppskattade även om de inte uppfyller alla funktionskrav gällande exempelvis 
underlag och mått.  

Angående det specifika förslaget om att anlägga 3x3-planer så menar 
stadsledningskontoret att frågan bäst hanteras i dialog mellan exempelvis 
idrottsnämnden och berörda föreningar och förbund.  

Gällande de specifika platserna som nämns i motionen är det olika nämnder och 
bolag som är ansvariga för respektive plats. Fastighetsnämnden och idrottsnämnden 
ansvarar för ytan vid S:t Eriks gymnasium, Kungsholmens stadsdelsnämnd för ytan i 
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Kronobergsparken och SISAB och utbildningsnämnden för Åsö gymnasium. 
Stadsledningskontoret konstaterar att det är upp till berörda att avgöra hur respektive 
plats ska utvecklas och att det kan rymmas inom respektive nämnd eller bolags 
ansvarsområde utan att motionen föranleder nya uppdrag eller ändrade direktiv. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att Motion om att gamla och nya basketplaner utvecklas i Stockholms stad 
besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Idrottsnämnden 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 februari 2025 följande. 
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på motionen. 

Reservation av Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (alla M) och 
Hanna Wistrand (L), se Reservationer m.m. 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 20 januari 2025 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Förvaltningen delar bilden som beskrivs i motionen av att basketen har betydande 
potential att utvecklas som spontanidrott. Idrotten har möjlighet att nå ut till de 
prioriterade grupperna och tröskeln för att utöva basket spontant bedöms som relativt 
låg bland annat med hänsyn till det begränsade behovet av utrustning. Det bedöms att 
ändamålsenliga ytor och funktioner på utomhusanläggningarna kan bidra till att dessa 
upplevs som mer attraktiva, vilket i förlängningen kan medföra ett mer effektivt 
nyttjande av dessa.  

Det finns ett behov att tillsammans med basketbollförbundet och föreningslivet 
utveckla arbetet med kravställningen av utomhusplanerna och hur dessa kan 
utvecklas för att möta efterfrågan och behov så långt som möjligt. I anslutning till 
stadens samarbete med Svenska Basketbollförbundet inför damernas EM 2027 har vi 
bland annat kommit överens om att satsa på streetbasketplaner i utvalda områden och 
lågtröskelverksamhet på dessa, som lovaktiviteter och spontanspel. I samarbetet är ett 
antal områden prioriterade. Det handlar om Rinkeby, Tensta, Husby, Hagsätra-
Rågsved, Skärholmen, Hässelby-Vällingby, Älvsjö-Solberga och Östberga. 
Idrottsförvaltningen ser överlag fram emot fortsatt dialog med basketen kring de 
projekt som inbegriper ytor för basket utomhus. Idrottsförvaltningen önskar 
emellertid betona att det finns exempel på ytor för basket på stadens anläggningar 
som är väl använda och omtyckta utan att dessa fullt ut uppfyller önskat 
funktionsinnehåll vad gäller underlag och mått.  

Idrottsförvaltningen har stämt av innehållet i motionen med Stockholms 
basketbollförbund för att få deras bild på önskemål avseende funktionsbeskrivning 
vid utveckling av befintliga samt nya basketytor utomhus, där basketbollförbundet 
bland annat påtalat att permanenta planer bör anläggas med mjukasfalt, ha rätt typ av 
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korgar samt att sittmöjligheter bör finnas i anslutning till planen. Idrottsförvaltningen 
har också stämt av förslaget i motionen att utrusta 3x3-planer med fyra stycken 
korgar i syfte att öka jämställdheten med basketbollförbundet. Utifrån 
basketbollförbundets svar är idrottsförvaltningens bedömning att det som motionären 
åsyftar, att 4 stycken 3x3-planer kan anläggas på samma plats för att kunna ha flera 
möjliga ytor som kan användas parallellt av olika grupper. Basketbollförbundet har 
sedan tidigare tagit fram ett material kring hur detta kan se ut, där respektive 3x3- 
plan också kan sammanfogas till en fullstor basketplan med två korgar. 

Av de platser som specifikt nämns i motionen konstateras att endast en av dessa tre 
har möjlighet att utvecklas i enlighet med de önskemål som basketförbundet beskriver 
och detta är planen vid Åsö gymnasium, då det är den av de tre platserna där 
tillräckligt utrymme kan finnas tillgängligt. Basketbollförbundet har emellertid påtalat 
att även övriga nämnda ytor är av intresse att utveckla med mer anpassat 
funktionsinnehåll och påtalar även att det kan finnas möjligheter att se över ytor 
också i Humlegården, där 3x3-planer som motsvarar förbundets önskemål skulle 
kunna utvecklas. Idrottsförvaltningen kan konstatera att det är olika förvaltningar 
inom stadens organisation som ansvarar för utveckling och drift av de ytor som 
nämns i motionen, vilket medför att former för en eventuellt samordnad kravställning 
inom staden kan behöva ses över. Av de berörda ytorna ansvarar fastighetskontoret 
och idrottsförvaltningen för ytan vid S:t Eriks gymnasium, Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning för ytan i Kronobergsparken och SISAB och 
utbildningsförvaltningen för Åsö gymnasium. Om föreslagna åtgärder genomförs 
skulle det eventuellt kunna få konsekvenser för idrottsnämndens driftbudget 
avhängigt hur ansvarsfördelningen mellan stadens nämnder och bolag kan se ut. 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 20 februari 
2025 följande. 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Reservation av Anette Nordvall (C), se Reservationer m.m. 

Kungsholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 januari 2025 
har i huvudsak följande lydelse. 

Enligt stadsdelsnämndens verksamhetsmål ska parker och grönområden erbjuda en 
mångfald av fritidsaktiviteter och där ska finnas plats för alla. Det ska finnas plats för 
lek och aktivitet såväl som avkoppling, lugn och ro. Förvaltningen är således positiv 
till att parkerna nyttjas och utvecklas för motion, samtidigt som nämndens mål om att 
värna parkernas natur- och kulturvärden också måste efterlevas. 

Basketplaner i parker och grönområden  

Förvaltningen ansvarar för sex basketplaner inom Kungsholmens stadsdelsområde, 
samtliga på parkmark. Dessa finns i Rålambshovsparken (två planer), 
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Kronobergsparken (två planer), Spårvägsparken och i Vängåvans parklek på Stora 
Essingen. Basketplanerna är, som samtliga av stadsdelsförvaltningens bollplaner, 
avsedda för spontanidrott och går inte att boka av föreningar eller privatpersoner. 
Förvaltningens bollplaner är ofta förlagda i eller intill lekplatser och med barn och 
unga som en primär målgrupp. Innerstaden har begränsad andel parkmark, som 
dessutom minskar i takt med att staden byggs tätare. Förvaltningen strävar därför 
efter att parkerna ska kunna nyttjas flexibelt för att kunna bidra till ett så jämlikt och 
jämställt nyttjande som möjligt. Det innebär bland annat att det finns behov av att 
kunna nyttja en och samma yta till flera olika slags aktiviteter. Ofta behöver 
funktioner också anpassas för barn och personer med funktionsvariationer. Vidare 
behöver utrustningen vara robust för att klara väder, vind och ett hårt slitage. Detta 
medför att basketplaner och andra spontanidrottsytor i parkerna för det mesta inte har 
officiella standardmått och utformning för specifika idrotter. Det är inte ovanligt att 
till exempel mål är mindre, placerade på en lägre höjd eller är specialutformade för att 
fungera för flera olika sporter. I och med att parker inte bara är platser för idrott utan 
även har andra värden som måste värnas, är förvaltningen varsam med att hårdgöra 
parkerna, vilket påverkar hur stora och hur många spontanidrottsytor som anläggs på 
parkmark. 

När det gäller skötsel och underhåll av basketplaner och andra ytor i våra parker, ska 
de självklart vara hela, rena och fungerande. Våra parker har högt besökstryck och till 
exempel basketkorgar och planer slits snabbt, vilket gör att förvaltningen 
kontinuerligt behöver byta ut basketkorgar och nät. Den övre basketplanen i 
Kronobergsparken, som i motionen pekas ut som undermålig, är en av de planer som 
förvaltningen regelbundet lägger resurser på. Senast sensommaren 2024 målades nya 
linjer på planen och näten till korgarna byttes ut. Linjerna på plattan bakom 
basketkorgarna är lite utsuddade på grund av slitage, men förvaltningens bedömning 
är att det ur ett hållbarhetsperspektiv inte är motiverat att byta ut dem ännu.  

När förvaltningen underhåller och rustar upp spontanidrottsytor och parker i övrigt 
förs dialog med allmänheten, verksamheter och föreningsliv. Dialogen förs både 
genom felanmälan och synpunktshantering och i form av planerade 
medborgardialoger. I all dialog måste förvaltningen väga mellan en mängd olika 
intressen, funktioner och värden. Flera av de basketplaner som finns i parkerna har 
utformats i samråd med aktiva basketspelare, ofta har resultaten blivit kompromisser 
för att hänsyn behöver tas till annat än bara idrottens intressen. 

Basketplaner på skolgårdar och idrottsanläggningar  

Många grund- och gymnasieskolor har basketplaner på sina skolgårdar. För skolor 
och skolgårdar i stadens regi ansvarar oftast det kommunala bolaget Skolfastigheter i 
Stockholm AB (SISAB).  

Basketplaner utomhus finns också på några idrottsplatser som idrottsförvaltningen 
ansvarar för. Vad förvaltningen kan se på stadens hemsida är dessa avsedda för 
spontanidrott, det vill säga att de inte kan bokas. Stockholms stads basketplaner för 
föreningar att boka finns i första hand inomhus i idrottssalar.  
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Utveckling av basketmöjligheter  

Under våren 2025 färdigställer förvaltningen en omfattande renovering av Vängåvans 
lekplats och där kommer det finnas förbättrade basketmöjligheter i form av en ny 
multisportplan. Under 2025 kommer förvaltningen också genomföra en särskild 
medborgardialog om spontanidrottsmöjligheter i parkerna på Västra Kungsholmen. 
Detta med anledning av att stadsdelsnämnden fått många medborgarförslag om 
spontanidrott de senaste åren och förvaltningen ser att det finns anledning att se över 
spontanidrottsytorna för att bättre möta de behov som finns och bättre anpassa ytorna 
för fler motionsutövare. Syftet med medborgardialogen är att bredda samtalet kring 
tillägg av spontanidrottsmöjligheter i parkerna och få in ett större underlag för beslut. 

Enligt Stockholms stads strategi för idrottsanläggningar finns det ett stort behov av 
idrottshallar i innerstaden för att möta den organiserade idrotten och skolornas 
idrottsverksamhet. I idrottsförvaltningens analyser av behov av nya 
idrottsanläggningar för de bland annat dialog med idrottsföreningarna. 
Idrottsförvaltningen planerar bland annat tre idrottshallar i Hornsbergskvarteren1 i 
Kristineberg samt två idrottssalar i en ny idrottshall som ska byggas i 
Konradsbergsparken2 . I dessa hallar kommer det finnas basketmöjligheter och 
träningstider kommer att kunna bokas via stadens bokningssystem. I sammanhanget 
kan också vara värt att nämna att det i Västra Hagastaden, inte långt från 
Kungsholmen, planeras en idrottshall med fokus på basket. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 20 februari 2025 
följande. 

Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (alla M), se 
Reservationer m.m. 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 januari 2025 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen ser positivt på idéer vars syfte är att uppmuntra till fysisk aktivitet och 
som därmed gynnar invånarnas hälsa. I det långa perspektivet leder en friskare 
befolkning till bland annat lägre sjukvårdskostnader och sannolikt en starkare 
uthållighetsförmåga i händelse av kris. Motionens referens till organisationen Ung 
Livsstils rapporter om basketens popularitet bland flickor och dess brobyggande 
effekt mellan olika socioekonomiska grupper, anser förvaltningen vara värdefull. 

Stadsdelsförvaltningen ansvarar för drift och utveckling av parkmarken inom 
stadsdelsområdet. Förvaltningen har inte ansvar för skolgårdar och har därför inte 
kännedom om basketplaners status och skick vid skolor. Inom staden är det 
Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) och utbildningsförvaltningen som bäst kan 
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svara på frågor om skolgårdarnas basketplaner, exempelvis om Åsö gymnasiums 
plan.  

Gällande de basketplaner som finns på parkmark upplever förvaltningen att de många 
gånger är föremål för konflikt. Konflikten står mellan å ena sidan behovet av 
basketplaner för lek och rörelse för främst barn och unga, och å andra sidan de 
närboendes behov av att inte behöva bli störda av det dunkande som basketbollar ger 
upphov till.  

I Reimersholme kajpark fanns tidigare en basketplan med två korgar. Efter klagomål 
från närboende på det höga dunkandet togs en av korgarna bort. Förvaltningen har 
därefter blivit kontaktad av invånare som vill ha tillbaka den borttagna korgen liksom 
av närboende som vill att även den andra korgen tas bort. Ett liknande 
kompromisscenario har förvaltningen upplevt vid Heliosgången där en stolpe med 
fyra korgar reducerats till två på grund av närboendes klagomål på basketbollars 
dunkljud. Både i Reimersholme kajpark och i Heliosgången har förvaltningen också 
satt upp en skylt om att bollspel endast är tillåtet till klockan 22.00. 

Boende vid Reimersholme kajpark rapporterade till förvaltningen att det under ljusa 
sommarnätter kunde spelas basket fram till klockan 01.00. Även vid basketplanen i 
Rosenlundsparken har förvaltningen satt upp två skyltar om att bollspel endast är 
tillåtet till klockan 22.00. I parken Droskan finns basketkorgar uppsatta på 
bollplansstängslets båda kortsidor. Här har det funnits en förhoppning om att 
bollplanens konstgräs ska dämpa bollarnas dunkande, men tyvärr har korgarna inte 
tagits i bruk i särskilt stor omfattning, bland annat eftersom konstgräset även 
försämrar bollens studs och därmed ger sämre förutsättningar för spel. Det vore 
önskvärt om det finns ett markmaterial som både skapar en bra bollstuds samtidigt 
som det reducerar bollens dunkljud. Förvaltningen har inte undersökt om det finns på 
marknaden men planerar att undersöka detta närmare framöver. 

Med tanke på ovan nämnda konflikt, mellan behovet av att kunna spela basket och att 
inte bli störd i sin bostad, anser stadsdelsförvaltningen att skolgårdar kan vara 
lämpliga platser för basketplaner eftersom en del av dem ligger på avstånd från 
bostadshus. 

Motionens förslag om att skapa fler 3x3-planer tycker förvaltningen är intressant men 
utmanande. 3x3-basket, som är en strukturerad tävlingsform av streetbasket, där två 
lag med tre utespelare i varje lag spelar mot samma korg, är idag världens snabbast 
växande lagsport. Sporten gjorde debut som OS-gren vid OS i Tokyo 2021.1 En 
officiell 3x3-plan är 15x11 meter stor och därför mindre än en basketplan med två 
korgar som är 28x15 meter. Som jämförelse kan nämnas bollplanen i Sockerbrukets 
lekpark som är 23x11 meter och bollplanen i Pålsundsparken som är 35x20 meter. 
Trots 3x3-planens mindre storlek kan det vara utmanande att på Södermalms 
parkmark finna en lämplig yta för en 3x3-plan med officiella mått. Planerna runt 
stolpen i Heliosgången uppfyller inte de officiella måtten utan är betydligt mindre i 
storlek, uppskattningsvis 7x5 meter i snitt, men används ändå flitigt. Förvaltningen 
finner det därför som troligare att det går att skapa en ny basketplan med en liten 
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storlek än att det går att skapa en basketplan med officiella mått, på Södermalms 
parkmark.  

Att utreda möjligheterna att skapa en basketplan ingår som en naturlig del i en 
parkupprustning tillsammans med andra funktioner som utreds, till exempel att skapa 
en lekplats, en boulespelsyta eller att tillföra konst. Förvaltningen har inget specifikt 
uppdrag om att skapa fler basketplaner utan avser att även fortsättningsvis låta 
basketspel vara en funktion som utreds i samband med parkupprustningar. 

KFUM central 

KFUM centrals yttrande daterat den 10 mars 2025 har i huvudsak följande lydelse. 

KFUM Central är en av de största ideella föreningarna i Norra Innerstan med drygt 
2500 medlemmar närmare där 80% är under 26 år. Förenings största verksamhet är 
basket och det är därför vi fått möjlighet att svara på denna motion från Centerpartiet, 
vilket vi är mycket tacksamma för. 

KFUM Central applåderar och välkomnar denna skrivelse som sätter fingret på en 
frustrerande verklighet som vi försökt förmedla i många år. 

Det finns många basketkorgar i Stockholm Stad men bara en plan i hela kommunen 
som fungerar enligt de riktlinjer som Stockholms Basketdistriktförbund satt upp för 
3x3-planer utomhus. Den ligger vid Elinsborgsskolan i Tensta och är sponsrad av den 
amerikanske proffsspelaren Kevin Durant. 

Fram till 2019 låg stadens bästa 3x3-plan vid Matteus skola i Vasastan. Den hade allt 
det som en riktigt plan behöver enligt organisationen Ung Livsstil; mjukasfalt som är 
skonsamt mot knä och rygg. Riktiga basketkorgar med fäste utanför baslinjen vilket 
undanröjer allvarliga krockskador. Men kanske viktigast – fyra 3x3-planer med fyra 
korgar vilket visat sig vara det som behövs för att få spontanidrottande tjejer att delta 
tillsammans med killar. Ung Livsstil har visat att om det bara finns 2 korgar kommer 
aldrig tjejerna. Så funkar tyvärr hierarkin vid spontanidrottande. 

Tyvärr var planerna vid Matteus så enormt populära att boende i närheten klagade på 
störande ljud och planerna revs därför 2019. 

Vi har länge efterfrågat någon slags ersättningsplaner i Norra innerstan för de rivna 
Matteusplanerna och uppvaktat stadsdelsförvaltningen vid ett flertal tillfällen och 
även tagit fram exempel på platser i stadsdelen som skulle kunna hysa 4 planer och 
fyra korgar. T ex Vasaparken, Observatorielunden, Humlegården, Östermalms IP och 
Kampementsområdet. 

Vi tycker det är ett berömvärt initiativ av Centern att nu slå ett slag för att staden inte 
ska bygga fler bristfälliga basketplaner utan följa de direktiv som forskningen slår 
fast. 

Vårt remissvar vill därför förtydliga att vi tycker det är viktigt att de pengar som nu 
satsas på utomhusbasket 3x3 prioriteras på anläggningar som kan leverera 4 planer 



 

12 (15) 

med 4 korgar. Investeringar i 2-korgsplaner lever inte upp till de krav som staden 
själva ställt när det gäller satsning på tjejers spontanidrott och bör därför bordläggas 
till förmån för 4-korgsplaner. Allt annat vore ett kontradiktiskt handlande. 

Med det sagt är vi inte negativa till den ambition som uttrycks för att renovera 
populära och befintliga mindre planer i stan. Men det måste ske med en tydlig plan 
även för hur tjejers spontanidrottande ska uppmuntras. 

Av de planer som föreslås tror vi bara Åsö Gymnasium har plats för 4 planer med 4 
korgar. På Kungsholmen tror vi att en plats som Rålambshovsparken skulle kunna bli 
en utmärkt plats för fyra 3x3-planer. Här finns sen tidigare beachvolleyboll, boule, 
fri-idrottsplaner, skate och kontinuerlig närvaro från Friskis & Svettis och flera 
undermåliga basketplaner. En av dom utformad som en bananböj. 

Detsamma gäller Vasaparken där fotboll, friidrott, boule, minigolf och skridskoplan 
på vintern ligger bredvid en undermålig basketplan. 

Humlegården innehåller skateramper, konstgräs för fotboll, längdhopp och 
sprintbana, ett Ungdomens Hus och en undermålig basketplan. Här finns också en 
stor möjlighet att bygga ut befintlig basketplan så att det blir 4 korgar för 3x3. 

KFUM Central är väldigt positivia till Centerns motion om utveckling och underhåll 
av basketplaner i Stockholms parker. Basketen skulle vara ett utmärkt komplement 
till övriga idrottsytor i dessa parker och skolgårdar och bidra till att fler ungdomar, 
framför allt fler tjejer, spontanidrottar i Stockholm. 

Stockholms basketbollförbund 

Stockholms basketbollförbunds yttrande daterat den 24 mars 2025 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Stockholms Basketdistriktsförbund ställer sig bakom Jonas Naddebos (C) motion om 
att satsa på utvecklingen av stadens basketplaner – både genom att rusta upp 
befintliga planer och anlägga nya, med särskilt fokus på 3x3-planer.  

Basket är en av Sveriges mest jämställda idrotter, med en bred representation från 
olika samhällsgrupper och en jämn könsfördelning. I Stockholm har vi runt 25 000 
licensierade spelare, där minst hälften av barn och unga i basketklubbar är flickor. 
Dessutom lockar basket killar oavsett socioekonomisk bakgrund. Det gör att sporten 
går helt i linje med Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv, där 
flickor och ungdomar från socioekonomiskt svaga förhållanden i åldern 13–20 år ska 
prioriteras. 

Eftersom basket är en av de mest inkluderande sporterna vi har, borde Stockholms 
basketplaner också vara i toppskick – men trots det brister många rejält. Felaktigt 
underlag, dåligt placerade korgar och rena säkerhetsrisker gör att planerna inte 
används fullt ut. Om vi ska få till investeringar som faktiskt gör skillnad måste 
Stockholm distriktsförbund vara en självklar part i planeringen av dessa – och genom 
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oss även de föreningar som dagligen använder planerna. Det är enda sättet att 
säkerställa att både nya och upprustade planer blir ändamålsenliga och faktiskt 
fungerar för stadens utövare. 

Konkreta exempel på bristfälliga anläggningar inkluderar:  

1. Den övre basketplanen i Kronobergsparken.  

2. S:t Eriks gymnasiums skolgård.  

3. Basketplanerna vid Åsö gymnasium.  

Det finns också en växande efterfrågan på 3x3-planer, en snabbt expanderande gren 
inom basket. Studier visar att 3x3-planer med minst fyra korgar ökar tjejers 
spontanidrottande, vilket stärker argumentet för att staden bör satsa på denna typ av 
anläggningar. 

Volante Research tog 2015, på uppdrag av RF-SISU Stockholm, fram rapporterna 
Idrottens värden och effekter och Värdet av Idrottshallar, baserade på enkätsvar från 
boende nära idrottsanläggningar.  

I Värdet av Idrottshallar uppger 60 procent att tillgång till idrottsanläggningar i 
närområdet är ”helt centralt” eller ”mycket viktigt”, och ytterligare 25 procent anser 
det ”ganska viktigt” (s.10).  

På sidan 11 svarar 87 procent att idrottsanläggningar är ”helt centralt” eller ”mycket 
viktigt” för barns och ungas hälsa, medan 10 procent ser det som ”ganska viktigt” – 
endast 1 procent tycker det är oviktigt 

Siffrorna visar tydligt idrottsanläggningars betydelse för både samhällsgemenskap 
och ungas välmående 

Förslag till beslut:  

Med anledning av ovanstående föreslås att Stockholms Basketdistriktsförbund ställer 
sig positiv till motionen om utveckling av gamla och nya basketplaner i Stockholms 
stad. Stockholms Basketdistriktsförbund föreslår därmed att:  

- Motionen tillstyrks. 

- Kommunfullmäktige ger i uppdrag åt idrottsnämnden att i samarbete med 
Stockholms Basketdistriktsförbund och lokala föreningar utreda kostnader 
och genomförbarhet för upprustning av befintliga basketplaner. 

- En plan för anläggning av nya 3x3-planer i socioekonomiskt svaga områden 
tas fram, med särskilt fokus på att öka tjejers deltagande i spontanidrott. 

- Idrottsnämnden ges i uppdrag att säkerställa att föreningar och förbund 
involveras i alla framtida projekt gällande nybyggnation eller renovering av 
basketplaner. 
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Reservationer m.m. 

Idrottsnämnden 

Reservation av Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (alla M) 
och Hanna Wistrand (L) 

1. Att tillstyrka motionen  

2. Att därutöver anföra: 

Centerpartiet tackar idrottsförvaltningen för det utförliga svaret på vår motion om att 
utveckla gamla och nya basketplaner i Stockholms stad. Det är lovande att 
förvaltningen delar bilden av att basketen har betydande potential att utvecklas som 
spontanidrott i vår stad.  

Vi tycker det är mycket positivt att satsa på basketplaner i de ytterstadsområden som 
nämns men vi vill också lyfta behovet av fler satsningar i innerstaden. Bristen på 
idrottsytor i innerstaden är stor och även där kan basket vara ett verktyg för 
inkludering och jämställdhet. För att basket ska kunna nå så många som möjligt bör 
utbyggnaden av planer ske brett och inte enbart i vissa områden.  

Centerpartiet anser att den fortsatta dialogen med Stockholms basketförbund ska 
fortsätta och intensifieras och att förvaltningen ska ta hänsyn till deras önskemål vid 
anläggandet av nya basketplaner samt renovering av befintliga. Om Åsö gymnasium 
är den enda plats idrottsförvaltningen bedömer har tillräckligt med yta för fyra 
stycken 3x3 planer hade vi önskat att man tillsammans med SISAB undersökt 
närmare om en sådan anläggning kan byggas där. Centerpartiet kommer fortsätta 
ligga på i frågan både för att utveckla planen på Åsö gymnasium och andra ställen i 
Stockholms stad, t.ex. Humlegården. 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

Reservation av Anette Nordvall (C) 

1. Att tillstyrka motionen  

2. Att därutöver anföra: 

Centerpartiet tackar stadsdelsförvaltningen för det utförliga svaret på vår motion om 
att utveckla gamla och nya basketplaner i Stockholms stad. Det är lovande att 
förvaltningen delar bilden av att basketen har betydande potential att utvecklas som 
spontanidrott i vår stad.  

Vi tycker det är mycket positivt att satsa på basketplaner i de ytterstadsområden som 
nämns men vi vill också lyfta behovet av fler satsningar i innerstaden. Bristen på 
idrottsytor i innerstaden är stor och även där kan basket vara ett verktyg för 
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inkludering och jämställdhet. För att basket ska kunna nå så många som möjligt bör 
utbyggnaden av planer ske brett och inte enbart i vissa områden.  

Centerpartiet anser att den fortsatta dialogen med Stockholms basketförbund ska 
fortsätta och intensifieras och att förvaltningen ska ta hänsyn till deras önskemål vid 
anläggandet av nya basketplaner samt renovering av befintliga. Om Åsö gymnasium 
är den enda plats idrottsförvaltningen bedömer har tillräckligt med yta för fyra 
stycken 3x3 planer hade vi önskat att man tillsammans med SISAB undersökt 
närmare om en sådan anläggning kan byggas där. Centerpartiet kommer fortsätta 
ligga på i frågan både för att utveckla planen på Åsö gymnasium och andra ställen i 
Stockholms stad, t.ex. Humlegården. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (alla M) 

1. Att tillstyrka motionen  

2. Att därutöver anföra 

Vi tackar stadsdelsförvaltningen för det utförliga svaret på motionen om att utveckla 
gamla och nya basketplaner i Stockholms stad. Det är lovande att förvaltningen delar 
bilden av att basketen har betydande potential att utvecklas som spontanidrott i vår 
stadsdel. 

Vi tycker det är mycket positivt att satsa på basketplaner i de ytterstadsområden som 
nämns men vi vill också lyfta behovet av fler satsningar i innerstaden. Bristen på 
idrottsytor i innerstaden är stor och även där kan basket vara ett verktyg för 
inkludering och jämställdhet. För att basket ska kunna nå så många som möjligt bör 
utbyggnaden av planer ske brett och inte enbart i vissa områden. 

Vi anser att staden ska fortsätta och intensifiera dialogen med Stockholms 
basketförbund och att idrottsförvaltningen så långt möjligt bör ta hänsyn till deras 
önskemål vid anläggandet av nya basketplaner samt renovering av befintliga. Om 
Åsö gymnasium är den enda plats idrottsförvaltningen bedömer har tillräckligt med 
yta för fyra stycken 3x3 planer hade vi önskat att man tillsammans med SISAB 
undersökt närmare om en sådan anläggning kan byggas där. Vi kommer fortsätta 
bevaka och följa upp både frågan om att utveckla planen på Åsö gymnasium och 
andra ställen i stadsdelen och staden. 
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